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ثبد آسشٍن ٍالغ دس جٌَة ضشق تبصُ  -اسصیبثی ثیَاستشاتیگشافی گزس سبصًذّبی گشٍ

 )غشة ایشاى(

 ل٤ِٚٗ،ا٤َاٖ ،(ٍٜ) ىا٥ٚ٘بٍ، ىاٍ٘ٚبٜ ث٥ٗ ا٣ِّّٕ أبْ ه٣ٙ٥ٕ، ¹*ٕٮ٥يٜ ٕٕٙب٢ٍ

senemari2004@yahoo.coms.senemari@ENG.ikiu.ac.ir/ 

 ا٤َاٖ، وبٍٙٙب٣ٕ اٍٙي، ىاٍ٘ٚبٜ فَى٣ٕٚ ٟٔٚي، ٤َٔ²ٓ اِٖبىار ٝبِق ٭م٣ّ٥

 چىیذُ

ٞب٢ آٞى٣ ٍٔٛى ث٣ٍَٕ لَاٍ ٌَفز. ىٍ ا٤ٗ ٦ٔبِٮٝ ٌٌٍ ٕبُ٘ي ٌَٚ ثٝ ٕبُ٘ي َٕٚن ىٍ ػٙٛة َٙق سبُٜ آثبى اُ ٘م٦ٝ ٘٪َ ٘ب٘ٛف٥ُٖ

َٕٚن اُ آٞه ١و٥ٓ لا٤ٝ سٚى٥ُ ٙيٜ إز. ىٍ ٘ش٥ؼٝ  ٞب٢ آ٣ّ٤ٍّ ٔش٤ٕٛ لا٤ٝ ٚ ٕبُ٘ياُ آٞه "ىٍ ا٤ٗ ثَٗ ٕبُ٘ي ٌَٚ إبٕب

-ٌَى٤ي. ا٤ٗ ثبُٜ ثب ٤ُٖز ُٖٚىٍ ٘ش٥ؼٝ ٔٙؼَ ثٝ سٚو٥ٜ ٕٝ ٤ُٖز وٝ ٞب٢ آٞى٣ ٙٙبٕب٣٤ ٙيٌٛ٘ٝ اُ ٘ب٘ٛف٥ُٖ 20ا٤ٗ ٦ٔبِٮٝ 

 Eiffellithus turriseiffelii Zone (CC9)   ، Microrhabdulus decorates Zone (CC10)   ،Quadrum gartneri Zone ُٖٚ ٞب٢ 

(CC11) ( ًٙ1977ُٖٚاُ ُٖٚ ثٙي٢ ٥ٖ٥ٕ ٚ ) ٞب٢ ٤ُٖش٣UC1-UC7 ( هٛا٣٘ ىاٍى.  ثَ إبٓ 1998اُ ُٖٚ ثٙي٢ ثبٍ٘ز ٓٞ )

سب اٚاهَ  ٞب٢ ثٝ ىٕز آٔيٜ، ثبُٜ ُٔب٣٘ ثو٘ فٛلب٣٘ ٕبُ٘ي ٌَٚ ىٍ ثَٗ ٍٔٛى ٦ٔبِٮٝ اُ اٚاهَ ٕٙٛٔب٥٘ٗ د٤ُُٖٚٗ٥ٚ٥ٖز

  .ٌَىى٣ٔ ٕٙٛٔب٥٘ٗ د٥ٖٗ د٥ٟٚٙبى

 ٞب٢ آٞى٣.٘ب٘ٛف٥ُٖ، ٕبُ٘ي ٌَٚ ،ٕبُ٘ي َٕٚن،ُآٌَ،ؿ٥ٙٝ ٍ٘ب٢ٍ ٤ُٖش٣و٥ّيٚاّٜ: 
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Abstract 

In this study, the transition of the Garu Formation to the Sarvak Formation in the southeast of Tazeh Abad was 

studied from the point of view of calcareous nannofossils. In this section, the Garu Formation consists mainly of 

medium-layered argillic lime and the Sarvak Formation of thick-bedded lime. This study identified 20 species of 

calcareous nanofossils that resulted in the identification of three biozones. This interval corresponds to the 

Eiffellithus turriseiffelii Zone (CC9), the Microrhabdulus decorates Zone (CC10), the Quadrum gartneri Zone 

(CC11) of the Sissing zoning (1977), and the UC1-UC7 biozones of the Barnett zoning (1998). Based on the 

obtained biozones, the upper part of the Garu Formation in the studied section is suggested from Late Cenomanian 

to Late Cenomanian. 
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